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PROTOKÓŁ nr LXVIII/2024 

sesji Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytej w dniu 27 marca 2024 r. w godzinach 1000 – 1430 

w sali sesyjnej im. Józefa Gajewskiego nr 26  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach przy ul. Mickiewicza 1  

 

Obradom przewodniczył Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  

Radni obecni na sesji: 

1. Bogdan Bezdziecki  

2. Sylwester Cimochowski  

3. Tadeusz Czerwiecki 

4. Zbigniew Roman De-Mezer 

5. Anna Maria Gawlińska 

6. Krystyna Gwiazdowska 

7. Jacek Juszkiewicz 

8. Mariola Brygida Karpińska 

9. Kamil Klimek  

10. Karol Korneluk 

11. Jarosław Józef Kowalewski 

12. Stanisław Kulikowski  

13. Kamil Lauryn 

14. Monika Lipińska 

15. Adam Ołowniuk 

16. Wojciech Pająk  

17. Zdzisław Przełomiec 

18. Jacek Roszkowski 

19. Anna Ruszewska 

20. Jarosław Schabieński 

21. Andrzej Turowski   

22. Łukasz Wojno 

23. Marek Lech Zborowski-Weychman 

– Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

 

W obradach uczestniczyli: 

Prezydent Miasta, Zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, naczelnicy niektórych wydziałów 

Urzędu Miejskiego, kierownicy inspekcji, straży, prezesi i dyrektorzy niektórych jednostek 

organizacyjnych.  

– Listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 1 

Otwarcie obrad. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej otworzył LXVIII sesję Rady Miejskiej  

w Suwałkach. Poinformował, że obrady Rady Miejskiej realizowane były w sposób 

stacjonarny w Urzędzie Miejskim. Dodał, że w sali obrad znajdowały się osoby związane z 

zapewnieniem sprawnego przebiegu sesji, radni Rady Miejskiej oraz Panowie Prezydenci. 

Podkreślił, że pozostałe osoby zaproszone do uczestnictwa z uwagi na realizowaną tematykę 

obrad otrzymały link do zalogowania. Dodał również, że sesja jest transmitowana on-line, a 

więc obserwacja ze strony środków masowego przekazu i mieszkańców Miasta była 

zapewniona.  

 

Zdzisław Przełomiec powitał przybyłe osoby, których udział w obradach jest wymagalny: 

Czesława Renkiewicza – Prezydenta Miasta, Romana Rynkowskiego – Zastępcę Prezydenta 

Miasta, Grzegorza Krysę – Zastępcę Prezydenta Miasta, Annę Cyran – Skarbnik Miasta 

Suwałk oraz Mariusza Klimczyka – Sekretarza Miasta. Powitał również Ewę Kulikowską – 

Wicewojewodę Podlaskiego, Cezarego Cieślukowskiego – Wiceprzewodniczący Sejmiku 

Województwa Podlaskiego, Elżbietę Bednarko – Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego w Suwałkach, nadkom. Beatę Romotowską – Komendanta Miejskiego Policji, 

mł. insp. Daniela Szymanowicza – I zastępcę Komendanta Miejskiego Policji, Leszka 

Lewoca – Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach oraz 3 pracownice 

MOPR.  

Zdzisław Przełomiec powitał pozostałe osoby, których udział jest wymagalny, przedstawicieli 

prasy, radia i telewizji oraz internautów.  

 

Następnie powitał radnych Rady Miejskiej w Suwałkach i stwierdził, że na 23 radnych 

ustawowego składu Rady w obradach bierze udział 22 radnych, w związku z powyższym 

istniało wymagane quorum do podejmowania prawomocnych uchwał.  

 

Ad pkt. 2 

Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że porządek obrad 

został radnym podany przy zawiadomieniu o zwołaniu sesji.  

Radni nie zgłosili wniosków i uwag, wobec czego przyjęty został następujący porządek 

obrad: 

1. Otwarcie sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad. 

3. Przyjęcie Protokołu nr LXVII/2024 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 lutego 

2024 r. 

4. Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 28 lutego 2024 roku. 

5. Wnioski i oświadczenia radnych. 

6. Informacja Komendy Miejskiej Policji dotycząca bezpieczeństwa na terenie miasta.  

7. Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2023 roku.  

8. Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2023 dla gminy/powiatu Miasta Suwałki. 
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9. Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2023 roku.  

10. Stanowisko Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie utrzymania 

„Roty” i twórczości Marii Konopnickiej w nauczaniu w polskich szkołach.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 

realizowanych w roku 2024 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki na 

rok 2024 oraz określenia sezonu kąpielowego.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2024 

rok.  

15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy 

Miasta Suwałki na sektory w celu zorganizowania odbierania odpadów komunalnych  

od właścicieli nieruchomości.  

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania rondu nazwy Bitwy Niemeńskiej. 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania rondu nazwy świętego Franciszka  

z Asyżu.  

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie aktualności planu ogólnego i miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie miasta Suwałk.  

19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

Miasta Suwałk.   

20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLIX/631/2022 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 września 2022 r. w sprawie przystąpienia  

do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu centrum 

handlowego „Suwałki Plaza” wraz z przyległymi ulicami: Generała Józefa Dwernickiego  

i Teofila Noniewicza w Suwałkach.  

21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. i terenów przyległych  

w granicach miasta Suwałk.  

22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Andrzeja B.  

na działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Emilii  

i Radosława Piotra Cz. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie petycji Kamila M. w sprawie zmiany 

nazewnictwa przystanków komunikacyjnych zarządzanych przez Gminę Miasto Suwałki. 

25. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 
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regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

26. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty i rozkładania na raty 

należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu 

Suwałki lub jego jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy 

publicznej,  

w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

27. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  

28. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 

lata 2024-2041. 

29. Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w Suwałkach za okres VIII kadencji 

2018 – 2024. 

30. Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach  

za okres VIII kadencji 2018 – 2024. 

31. Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk. 

32. Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach poinformował, że 

podczas sesji odbędzie się uroczystość wręczenia medali nadanych przez Prezydenta RP 

trzem pracownicom Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach za długoletnią 

służbę. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach odczytał 

Postanowienie Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej z dnia 11 stycznia 2024 r. nr  rej. 

12/2024 o nadaniu odznaczeń na podstawie art. 138 Konstytucji RP z dnia 2 kwietnia 1997 r. 

oraz ustawy z dnia 16 października 1992 r. o orderach i odznaczeniach (dz. U. z 2023 r. poz. 

2053)  

– Postanowienie (wyciąg)stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 

Odbyło się uroczysta ceremonia wręczenie medali pracownikom MOPR – Anecie 

Leszczyńskiej,  Annie Wysockiej oraz Iwonie Buchowieckiej. Dekoracji dokonała Ewa 

Kulikowska – Wicewojewoda Podlaski. 

 

Aneta Leszczyńska w imieniu osób wyróżnionych podziękowała za wręczenie odznaczeń. 

 

Ewa Kulikowska – Wicewojewoda Podlaski pogratulowała wyróżnionym osobom.  

 

 

Ad pkt. 3 

Przyjęcie protokołu nr LXVII/2024 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z 28 lutego 2024 

roku. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 46 
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Statutu Miasta Suwałk protokół obrad z LXVII/2024 sesji został sporządzony i wyłożony  

do wglądu radnym w Biurze Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki lub uzupełnienia 

do protokołu nie później niż w dniu roboczym poprzedzającym sesję Rady Miejskiej, na 

której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 26 marca 2024 r.  

 

Dodał, że w wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  

i uzupełnień, wobec czego protokół nr LXVII/2024 sesji Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  

28 lutego 2024 r., został przyjęty. 

 

 

Ad pkt. 4 

Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej  

w Suwałkach od dnia 28 lutego 2024 roku.  

– Informacja stanowi załącznik nr 6 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że powyższą 

Informację wszyscy radni otrzymali w materiałach na sesję Rady Miejskiej. 

Uwag i pytań nie wniesiono, wobec czego Informacja o pracy Prezydenta Miasta Suwałk  

i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 28 lutego 2024 roku, została 

przyjęta. 

 

Ad pkt. 5 

Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Kamil Klimek zapytał o obronę cywilną w mieście. Czy Miasto podejmuje w tym zakresie 

jakieś działania. Dodał, że o te kwestie pyta wielu mieszkańców miasta.  

 

Jarosław Schabieński przypomniał, że rok temu prosił o włączenie do obchodów miejskich 

Narodowego Dnia Pamięci Ofiar Niemieckich Nazistowskich Obozów Koncentracyjnych i 

Obozów Zagłady. Powiedział, że jest wiele osób, które chcą, aby pamięć o tych wydarzeniach 

trwała. Następnie złożył wniosek, aby jedną z ulic w Suwałkach nazwać ul. Suwalczan, 

więźniów niemieckich obozów koncentracyjnych. Podkreślił, że jest to temat istotny dla 

mieszkańców Suwałk.  

Następnie podziękował za podjęcie tematu zgłoszonego podczas poprzedniej sesji, 

dotyczącego twórczości M. Konopnickiej.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej pogratulował radnemu  

J. Schabieńskiemu wyróżnienia odznaką honorową województwa podlaskiego.  

 

Wojciech Pająk nawiązał do wypowiedzi radnego Kamila Klimka dotyczącej obrony 

cywilnej i poczucia bezpieczeństwa w mieście. Dodał, że przy każdej nowej inwestycji 

powinno się myśleć o obronności i miejscach schronienia w razie wystąpienia 

niebezpieczeństwa. Podkreślił, że nie chodzi tylko o atak ze strony Rosji, ale też np. o klęski 
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żywiołowe.  

Zawnioskował, aby wystąpić do ministerstwa obrony narodowej o przeprowadzenie w 

Suwałkach pilotażu projektów schronów dla mieszkańców. Jest to uzasadnione, aby taki 

pilotaż odbył się właśnie na Suwalszczyźnie. Mieszkańcy powinni dostać bardzo jasną 

instrukcję, co w sytuacjach kryzysowych należy zrobić i gdzie się udać, bo tej informacji 

brakuje.  

Następnie poruszył temat cmentarza siedmiu wyznań, który – jak zaznaczył – jest unikalnym 

obiektem w Polsce. Chodzi o to, aby obiekt otrzymał teraz status pomnika historii. Poprosił,  

aby prace kolejnej rady miejskiej rozpocząć od opracowania takiego wniosku do 

ministerstwa, bo to z pewnością ułatwi też zdobywanie środków na konserwację zabytkowych 

nagrobków.  

Kolejno zawnioskował, a popracować nad uchwałą dotyczącą dotacji na zabytki m.in. jeśli 

chodzi o wysokość dofinansowania. 

 

Adam Ołowniuk poruszył kwestię finansowania sportu dzieci i młodzieży. Wspomniał, że na 

sesji styczniowej była mowa o tym, że Rada Sportu zaproponowała zwiększenie środków na 

ten cel a Komisja Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki przychyliła się do tego pomysłu. 

Prezydent Miasta odpowiedział wówczas, że jest taka możliwość. Kluby sportowe pytają 

teraz o te środki. 

 

Mariola Brygida Karpińska powiedziała, że mieszkańcy proszą, aby zsynchronizować 

autobusy komunikacji miejskiej z przyjazdami pociągów.  

 

Jacek Juszkiewicz nawiązał do tematu schronów. Jak powiedział warto byłoby wydać 

broszurę informacyjną, aby mieszkańcy mieli większą wiedzę, jak zachować się w chwilach 

zagrożenia.  

Następnie poruszył temat skomunikowania Białegostoku z Suwałkami. Jak powiedział, 

znowu zmienia się rozkład jazdy pociągów, które z większych miast dojeżdżają do 

Białegostoku i osoby, które do tej pory przesiadały się na szynobus, aby dotrzeć do Suwałk, 

już na ten szynobus nie mają szansy zdążyć.  

  

Marek Zborowski-Weychman podziękował za przedterminową wypłatę wynagrodzeń dla 

nauczycieli. Następnie zapytał o dostępność boisk sportowych w czasie przerwy świątecznej. 

Poprosił o informację, gdzie i w jakich godzinach będzie można skorzystać z tych obiektów.  

Dopytał również o nabór do przedszkoli, czy wystarczy miejsc dla wszystkich dzieci. Zapytał 

również o miejsca w żłobku.  

Na zakończenie zapytał też czy żaden z nauczycieli nie straci pracy w szkołach średnich w 

związku z mniejszym naborem w stosunku do lat ubiegłych.  

Podziękował również za całą kadencję.  

 

Anna Maria Gawlińska podziękowała zgromadzonym za współpracę podczas kadencji oraz 

życzyła wszystkim, którzy startują w najbliższych wyborach powodzenia.  

 

Anna Ruszewska powiedziała, że trafiają do niej głosy rodziców, nauczycieli, pracowników 
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jednostek miejskich z zapytaniem, czy Prezydent Miasta będzie prowadził politykę 

zmierzającą do tego, żeby jednostkom miejskim np. szkołom, stadionom, odbierać część 

terenu, aby budować prywatne parkingi. Podkreśliła, że zastanawia się czy to nie stoi w 

sprzeczności z polityką mającą na celu wspieranie powstawania terenów rekreacyjnych, 

zielonych.  

Następnie podziękowała za projekt Zielona Północ.  

 

Jarosław Józef Kowalewski zapytał ile w urzędzie miejskim oraz jednostkach podległych 

jest osób, które pełnią terytorialną służbę wojskową w suwalskim batalionie, czyli posiadają 

jakiekolwiek przeszkolenie. Zapytał też czy Prezydent Miasta docenia dodatkowo takie 

osoby. 

Następnie zapytał czy osoby zatrudnione w Urzędzie, odpowiedzialne za szeroko rozumiane  

bezpieczeństwo, mają odpowiednie kwalifikacje a jeśli tak, to jakie. Podziękował również za 

współpracę podczas kadencji.   

 

Karol Korneluk w imieniu mieszkańców zapytał o pomnik Aleksandry Piłsudskiej – co się  z 

nim dzieje i kiedy będzie można go zobaczyć. Dopytał również co w przypadku, jeśli tego 

pomnika miałoby nie być w ogóle. Czy uchwała w tym zakresie podjęta przez Radę Miejską 

nie powinna zostać uchylona.  

 

Jacek Roszkowski nawiązał do wypowiedzi poprzedników w temacie schronów. Jak 

powiedział, zgłaszając kwestie dotyczące schronów, proponował, aby były one budowane 

przy okazji budowy nowych sklepów wielkopowierzchniowych i jako parkingi podziemne 

były też dostępne dla mieszkańców. 

Wspomniał również o Stanowisku Rady Miejskiej dotyczącym obrony twórczości Marii 

Konopnickiej. Podkreślił, że Miasto musi zadbać o to dziedzictwo. Poprosił, aby zastanowić 

się nad tym czy melodia Roty mogłaby być melodią suwalskiego hejnału.  

 

Kamil Lauryn powiedział, że jakiś czas temu Miasto dostało dotację na remonty ulic: 

Powstańców Wielkopolskich, Reymonta, Piaskowa. Zapytał, na jakim etapie realizacji są te 

inwestycje.  

Następnie, w imieniu pracowników Ośrodka Rehabilitacji, zwrócił się z prośbą do Cezarego 

Cieślukowskiego – Wiceprzewodniczącego Sejmiku Województwa Podlaskiego o baczne 

przyjrzenie się sytuacji pracowników.  

 

Cezary Cieślukowski – Wiceprzewodniczący Sejmiku Województwa Podlaskiego  

odpowiedział, że jeśli chodzi o Ośrodek Rehabilitacji, temat jest mu znany. Powiedział, że 

jest w stałym kontakcie z Dyrekcją Ośrodka oraz podejmował interwencję w Narodowym 

Funduszu Zdrowia poszukując środków na pokrycie wydatków bieżących. Wyjaśnił, że luka 

w budżecie wynika z tego, że Ośrodek zrealizował tyle świadczeń, że doszło do nadwykonań. 

A te nadwykonania nie we wszystkich dziedzinach są rekompensowane w 100%. Dodał, że 

NFZ wydał komunikat, że będzie pokrywał nadwykonania z roku ubiegłego, więc 

przynajmniej w części zostaną one zrealizowane. Podkreślił, że samorząd województwa, 

podobnie, jak i miasta nie ma instrumentu bezpośredniego dotowania bieżącej działalności 
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tego typu podmiotów.   

Dodał, że te problemy są z pewnością przejściowe oraz podkreślił, że samorząd województwa 

zamierza nadal rozbudowywać ten ośrodek, bo są duże potrzeby w tym zakresie.    

Na zakończenie podziękował wszystkim zgromadzonym za współpracę w ostatniej kadencji 

oraz wspieranie różnych inicjatyw m.in. budowę ośrodka radioterapii w Suwałkach.  

Nawiązał również do wypowiedzi dotyczących bezpieczeństwa i obronności. Jak powiedział, 

Rada Zarządu Budynków Mieszkalnych Sp. z o.o. w Suwałkach wnioskowała o analizę 

wszystkich miejsc tymczasowego schronienia. Takie miejsca w mieście są, ale trzeba 

pamiętać, że są to tymczasowe miejsca schronienia a jak widać na przykładzie Ukrainy 

miejsca te są potrzebne na dłuższy czas a nie jedynie tymczasowo, więc powinny być 

odpowiednio przygotowane m.in. pod względem sanitarnym. Wspomniał, że jest 

przygotowany projekt ustawy dot. schronów, więc rozwiązania prawne w tym zakresie 

wkrótce się pojawią.  

Następnie poruszył temat budowy i remontów dróg, m.in. drogi Suwałki-Białystok, gdzie – 

jak powiedział – są zapewnienia ze strony ministerstwa, że ta inwestycja będzie realizowana. 

Powiedział również o sytuacji w spółce PKS Nova i możliwych rozwiązaniach oraz 

wspomniał o wspieraniu rozwoju regionalnego. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej powitał Jacka Niedźwiedzkiego – 

Posła na Sejm RP, który dołączył do obrad Rady Miejskiej.  

 

Ad pkt. 6 

Informacja Komendy Miejskiej Policji dotycząca bezpieczeństwa na terenie miasta.  

 

nadkom. Beata Romotowska – Komendant Miejski Policji w Suwałkach przedstawiła 

pokrótce statystyki dotyczące zatrudnienia w suwalskiej policji.  

Jeśli chodzi o temat bezpieczeństwa podkreśliła, że w odniesieniu do 2022 r. w 2023 r. 

przestępstw kryminalnych jest minimalnie mniej, przestępstw gospodarczych jest o 40 więcej. 

Dodała, że niestety w internecie jest bardzo niebezpiecznie a oszustwa dotyczą nie tylko osób 

starszych. Przedstawiła także statystyki dotyczące pracy Policji.  

 

mł. insp. Daniel Szymanowicz – I Zastępca Komendanta Miejskiego Policji przedstawił 

pokrótce statystyki dotyczące służby prewencyjnej. Następnie powiedział, że wykroczenia są 

dzielone na wykroczenia porządkowe, których było 12,5 tys. i wykroczenia w ruchu 

drogowym, których odnotowano ponad 25,4 tys. i z tego ok. 12 tys. były to mandaty karne.  

Następnie wspomniał, że od maja do października Policja pełniła również służbę na wodzie, 

głównie na jeziorze Wigry.  Jeżeli chodzi o wypadki ogółem, w 2023 r. odnotowano 22 

wypadki. Jeśli chodzi o nietrzeźwych kierowców, statystyki pokazują, że jest wzrost 

ujawnionych nietrzeźwych kierujących o 30 osób i łącznie było ich 304.  

Kolejno wspomniał o działaniach profilaktycznych, które prowadzi Policja m.in. „Nie 

bądźmy obojętni”, „Kręci mnie bezpieczeństwo nad wodą”, „Bezpieczna droga o szkoły”, 

„Nie ufaj bezgranicznie”, „Cyberświadomi, cyberbezpieczni”. Podkreślił, że praktycznie 

każde działanie profilaktyczne jest współorganizowane z Miastem, za co podziękował. 
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Wspomniał również o debatach, które odbyły się w mieście i dotyczyły przemocy wobec osób 

starszych, oszustw i handlu ludźmi.  

Kolejno powiedział, że Policja zabezpiecza również imprezy masowe jak np. Blues Festiwal, 

Air Show czy mecze Ślepska Suwałki.  

Wspomniał również o wysokich wynikach suwalskich policjantów w turniejach 

wojewódzkich i ogólnopolskich.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej podziękował przedstawicielom 

suwalskiej Policji za przedstawione informacje, po czym ogłosił 10-minutową przerwę.  

 

Ad pkt. 7 

Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2023 roku. 

–  Informacja stanowi załącznik nr 7 do protokołu.  

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 19 marca br. przyjęła Informację o stanie 

bezpieczeństwa sanitarnego na terenie Miasta Suwałki w 2023 roku. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono wobec czego, Informacja o stanie bezpieczeństwa sanitarnego na 

terenie Miasta Suwałki w 2023 roku, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 8 

Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2023 dla gminy/powiatu Miasta Suwałki. 

–  Materiał stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  

 
Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Spraw 

Społecznych i Bezpieczeństwa na posiedzeniu w dniu 19 marca br. przyjęła Ocenę zasobów 

pomocy społecznej za rok 2023 dla gminy/powiatu Miasta Suwałki. 
 

Uwag i pytań nie wniesiono wobec czego, Ocena zasobów pomocy społecznej za rok 2023  

dla gminy/powiatu Miasta Suwałki, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 9 

Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych  

w związku z uchwaleniem lub zmianą miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o naliczeniu opłaty w 2023 roku.  

–  Informacja stanowi załącznik nr 9 do protokołu.  

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Komisja Finansowo-

Budżetowa na posiedzeniu w dniu 21 marca br. przyjęła Informację Prezydenta Miasta Suwałki 

o zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą 

miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o 

naliczeniu opłaty w 2023 roku.  

 
Uwag i pytań nie wniesiono wobec czego, Informacja Prezydenta Miasta Suwałki o 

zgłoszonych żądaniach odszkodowawczych w związku z uchwaleniem lub zmianą 
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miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego oraz o wydanych decyzjach o 

naliczeniu opłaty w 2023 roku, została przyjęta. 

 

Ad pkt. 10 

Stanowisko Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie utrzymania 

„Roty” i twórczości Marii Konopnickiej w polskich szkołach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że o potrzebie przyjęcia 

Stanowiska w powyższej sprawie mówili mieszkańcy miasta oraz przedstawiciele szkół. 

Dodał, że szczegółowe uzgodnienia w przedmiotowym zakresie wypracowano podczas 

spotkania z przewodniczącymi klubów i ugrupowań Rady Miejskiej w dniu 13 marca br. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej odczytał treść Stanowiska.  

 

Wojciech Pająk powiedział, że popiera to Stanowisko i jest to uczczenie Marii Konopnickiej, 

jako bohaterki narodowej i suwalczanki. Powiedział, że to, że rząd odchudza podstawę 

programową, w tym listę lektur obowiązkowych, to wynik konsultacji ze środowiskiem 

pedagogów, ale też lekarzy. Jak powiedział, życzyłby sobie tego, aby dzieci i suwalczanie sięgali 

po twórczość Konopnickiej z własnej woli, nie dlatego, że jest w kanonie lektur, ale dlatego, że 

tworzyła wartościowe treści.  

Dodał, że samorząd może docenić dorobek M. Konopnickiej nie tylko nadając jej imię kolejnym 

instytucjom, ale wspierając instytucje kultury finansowo, aby mogły realizować projekty 

związane z twórczością Konopnickiej.  

 

Jacek Juszkiewicz powiedział, że trudno zrozumieć ograniczanie wykazu lektur, wycinanie 

pozycji znaczących z punktu widzenia tożsamości narodowej, historii, kultury. Dodał, że tzw. 

przeładowanie programowe to tylko pretekst. Powiedział, że jeśli edukacja będzie 

sprowadzona tylko do minimum to trudno sobie wyobrażać, że kraj będzie się rozwijał 

gospodarczo, kulturowo i społecznie. Podkreślił, że według niego nie chodzi o ochronę dzieci 

i młodzieży, ale o to, co według decydentów z kultury trzeba wyciąć, zunifikować, żeby 

społeczeństwo było bez tożsamości i nie miało odwołań do kultury, historii itp. Zaznaczył, że 

trzeba te wartości pielęgnować.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) stanowisko, zostało przyjęte. 

 

Stanowisko Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 27 marca 2024 r. w sprawie utrzymania 

„Roty” i twórczości Marii Konopnickiej w polskich szkołach. 

– stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad pkt. 11 
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Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki 

realizowanych w roku 2024 ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała, została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LXVIII/890/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie określenia zadań Miasta Suwałki realizowanych w roku 2024 ze środków 

Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych. 

– stanowi załącznik 16 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poprosił o zabranie głosu Jacka 

Niedźwiedzkiego – Posła na Sejm RP, który dołączył do posiedzenia Rady Miejskiej.  

 

Jacek Niedźwiedzki – Poseł na Sejm RP poruszył temat twórczości Marii Konopnickiej. Jak 

podkreślił, porozmawia z minister edukacji w tej sprawie.  

Kolejno poruszył temat przyznawania pomocy powiatom graniczącym z Rosją i Białorusią. 

Jak powiedział, były przyjęte pewne kryteria i dlatego do tej pomocy nie zakwalifikował się 

powiat suwalski ani sejneński. Podkreślił, że przedstawił argumenty i zostały one przyjęte 

m.in. Przesmyk Suwalski. Był to argument, przemawiający za tym, że powiaty te zasługują na 

dodatkowe pieniądze i tak zostało to przyjęte. Dodał, że w sprawach obronności 

Suwalszczyzna będzie teraz pod kuratelą ministra obrony narodowej.  

Następnie nawiązał do wypowiedzi radnego Kamila Lauryna dotyczącej Ośrodka 

Rehabilitacji w Suwałkach. Jak powiedział, w styczniu br. dyrektor Ośrodka poprosiła go o 

interwencję w tej sprawie. Niedawno Ośrodek otrzymał środki finansowe, więc temat został 

załatwiony.  

  

Ad pkt. 12 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, 

restauratorskie i roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub 

znajdujących się w gminnej ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach. 
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Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 19 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 20 do protokołu. 

 

Karol Korneluk zaznaczył, że trzeba promować zarówno program miejski, jak i inne 

rozwiązania, dzięki którym mieszkańcy mogą pozyskiwać środki na remont zabytków. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 21 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 21 radnych) uchwała, została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LXVIII/891/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie udzielenia dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty 

budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru lub znajdujących się w gminnej 

ewidencji zabytków, położonych w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 22 do protokołu. 

 

Ad pkt. 13 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki 

na rok 2024 oraz określenia sezonu kąpielowego.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 23 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 24 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 25 do protokołu. 

 

Jacek Roszkowski zapytał czy w tym roku Miasto przewiduje wsparcie finansowe na 

pokrycie kosztów utrzymania ratowników w Krzywym i w Starym Folwarku. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odpowiedział, że na co dzień z gminą Suwałki w 

tym zakresie współpracuje Dyrektor OSiR, więc udzieli odpowiedzi w punkcie 31.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 26 do protokołu. 
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W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/892/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie wykazu kąpielisk na terenie Miasta Suwałki na rok 2024  

oraz określenia sezonu kąpielowego. 

– stanowi załącznik nr 27 do protokołu. 

 

Ad pkt. 14 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami 

bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk  

na 2024 rok.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 28 do protokołu. 

Bogdan Bezdziecki – przewodniczący Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 29 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 30 do protokołu. 

 

Andrzej Turowski – przewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 31 do protokołu. 

 

Wojciech Pająk powiedział, że udało się zrobić kolejny krok w stronę ochrony zwierząt tak, 

jak ona jest teraz rozumiana, bo to myślenie o ochronie zwierząt się zmienia. Dodał, że 

społeczni opiekunowie kotów nadal sygnalizują, że sterylizacji i kastracji kotów wciąż jest za 

mało, więc powinien być to kolejny krok, który należałoby zrobić. Zaznaczył, że bardzo 

niepokojące było to, że w poprzednim projekcie uchwały nie objęto opieką chorych kotów i 

podkreślił, że dobrze, że ten błąd został naprawiony i każdy chory kot zostanie objęty opieką. 

Powiedział, że wrażliwość na los zwierząt jest bardzo ważna. Wyraził nadzieję na dialog 

między organizacjami prozwierzęcymi a Miastem, b póki co tego dialogu brakuje.  

 

Kamil Lauryn wyraził nadzieję, że uchwała przyniesie efekty, jeśli chodzi o adopcję psów 

seniorów a jeśli tak się nie stanie, to że nowa rada będzie szukała nowych rozwiązań i 

pomysłów w tym zakresie.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 32 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/893/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 
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z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie przyjęcia Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 

bezdomności zwierząt na terenie Miasta Suwałk na 2024 rok. 

– stanowi załącznik nr 33 do protokołu. 

 

Ad pkt. 15 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy 

Miasta Suwałki na sektory w celu zorganizowania odbierania odpadów komunalnych  

od właścicieli nieruchomości.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 34 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 35 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 36 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała wraz z autopoprawką, 

została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LXVIII/894/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie podziału Gminy Miasta Suwałki na sektory w celu 

zorganizowania odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości. 

 – stanowi załącznik nr 37 do protokołu. 

 

Ad pkt. 16 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania rondu nazwy Bitwy Niemeńskiej. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 38 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 39 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 40 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/895/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 
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w sprawie nadania rondu nazwy Bitwy Niemeńskiej. 

– stanowi załącznik nr 41 do protokołu 

 

Ad pkt. 17 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie nadania rondu nazwy świętego  

Franciszka z Asyżu.    

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 42 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 43 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 44 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała, została przyjęta. 

UCHWAŁA nr LXVIII/896/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie nadania rondu nazwy świętego Franciszka z Asyżu.    

– stanowi załącznik nr 45 do protokołu 

 

Ad pkt. 18 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie aktualności planu ogólnego i miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego obowiązujących na terenie miasta Suwałk. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 46 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 47 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 48 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała, została przyjęta.. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/897/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie aktualności planu ogólnego i miejscowych planów zagospodarowania 

przestrzennego obowiązujących na terenie miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 49 do protokołu 
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Ad pkt. 19 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu 

ogólnego Miasta Suwałk.   

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 50 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 51 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 52 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania jednogłośnie („za” – 23 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/898/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Miasta Suwałk.   

– stanowi załącznik nr 53 do protokołu 

 

Ad pkt. 20 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały Nr XLIX/631/2022 Rady 

Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 września 2022 r. w sprawie przystąpienia do 

sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego terenu centrum 

handlowego „Suwałki Plaza” wraz z przyległymi ulicami: Generała Józefa 

Dwernickiego i Teofila Noniewicza w Suwałkach.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 54 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 55 do protokołu. 

 

Bogdan Bezdziecki powiedział, że z pewnością uchylenie uchwały intencyjnej uspokoi 

mieszkańców, których niepokoiły plany CH Plaza. Podkreślił, że nie rozwiązuje to 

problemów, z którymi cały czas borykają się mieszkańcy. Zaapelował, aby w przyszłości 

jeszcze pochylić się nad problemami mieszkańców.  

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 56 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/899/2024 
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RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie uchylenia uchwały Nr XLIX/631/2022 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 28 

września 2022 r. w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego terenu centrum handlowego „Suwałki Plaza” wraz z 

przyległymi ulicami: Generała Józefa Dwernickiego i Teofila Noniewicza w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 57 do protokołu 

 

Ad pkt. 21 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Suwalskiej Specjalnej Strefy Ekonomicznej S.A. i terenów przyległych w 

granicach miasta Suwałk.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 58 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 59 do protokołu. 

 

Jacek Roszkowski – wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 60 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 61 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/900/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Suwalskiej Specjalnej 

Strefy Ekonomicznej S.A. i terenów przyległych w granicach miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 62 do protokołu 

 

Ad pkt. 22 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Andrzeja B. na 

działalność Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

 
Kamil Klimek – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 63 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 64 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 20 radnych) uchwała, została przyjęta. 
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UCHWAŁA nr LXVIII/901/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Andrzeja B. na działalność  

Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie w Suwałkach. 

– stanowi załącznik nr 65 do protokołu 

 
Ad pkt. 23 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Emilii i Radosława 

Piotra Cz. na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

 
Kamil Klimek – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 66 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 67 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/902/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi Emilii i Radosława Piotra Cz.  

na działalność Prezydenta Miasta Suwałk. 

– stanowi załącznik nr 68 do protokołu 

 

Ad pkt. 24 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie petycji Kamila M. w sprawie zmiany 

nazewnictwa przystanków komunikacyjnych zarządzanych przez Gminę Miasto 

Suwałki. 

 
Kamil Klimek – przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków i Petycji przedstawił opinię 

komisji – opinia stanowi załącznik nr 69 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 70 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/903/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie petycji Kamila M. w sprawie zmiany nazewnictwa przystanków 

komunikacyjnych zarządzanych przez Gminę Miasto Suwałki. 
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– stanowi załącznik nr 71 do protokołu 

 
Ad pkt. 25 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest 

Gmina Miasto Suwałki, udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym 

regularne przewozy osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków i zasad 

korzystania z tych przystanków. 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk przedstawił wniosek o podjęcie uchwały – 

wniosek stanowi załącznik nr 72 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn – przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 73 do protokołu. 

 

Tadeusz Czerwiecki – przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego 

przedstawił opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 74 do protokołu. 

 

Jacek Roszkowski – wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 75 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 76 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/904/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie zmiany uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych 

w Suwałkach, których właścicielem albo zarządcą jest Gmina Miasto Suwałki, 

udostępnionych operatorom i przewoźnikom wykonującym regularne przewozy  

osób w publicznym transporcie zbiorowym oraz warunków  

i zasad korzystania z tych przystanków. 

– stanowi załącznik nr 77 do protokołu 

 

Ad pkt. 26 

Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie określenia 

szczegółowych zasad, sposobu i trybu umarzania, odraczania spłaty i rozkładania na 

raty należności pieniężnych mających charakter cywilnoprawny, przypadających 

Miastu Suwałki lub jego jednostkom organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności 

pomocy publicznej, w których ulga stanowić będzie pomoc publiczną. 

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 78 do protokołu. 
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Jacek Roszkowski – wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 79 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 80 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 22 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/905/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

zmieniająca uchwałę w sprawie określenia szczegółowych zasad, sposobu i trybu 

umarzania, odraczania spłaty i rozkładania na raty należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, przypadających Miastu Suwałki lub jego jednostkom 

organizacyjnym oraz warunków dopuszczalności pomocy publicznej, w których ulga 

stanowić będzie pomoc publiczną. 

– stanowi załącznik nr 81 do protokołu 

 

Ad pkt. 27 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok.  

 

Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 82 do protokołu. 

 

Jacek Roszkowski – wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 83 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 84 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 15 radnych; „przeciw” – 4 radnych; 

„wstrzymało się” – 2 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/906/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie zmian w budżecie miasta na 2024 rok. 

– stanowi załącznik nr 85 do protokołu. 

 

Ad pkt. 28 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Miasta Suwałki na lata 2024-2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na 

lata 2024-2041. 
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Anna Cyran – Skarbnik Miasta Suwałk przedstawiła wniosek o podjęcie uchwały – wniosek 

stanowi załącznik nr 86 do protokołu. 

 

Jacek Roszkowski – wiceprzewodniczący Komisji Finansowo-Budżetowej przedstawił 

opinię komisji – opinia stanowi załącznik nr 87 do protokołu. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono. Przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały. 

– Imienny wykaz głosowania stanowi załącznik nr 88 do protokołu. 

 

W wyniku głosowania większością głosów („za” – 16 radnych; „przeciw” – 4 radnych; 

„wstrzymało się” – 2 radnych) uchwała, została przyjęta. 

 

UCHWAŁA nr LXVIII/907/2024 

RADY MIEJSKIEJ W SUWAŁKACH 

z dnia 27 marca 2024 r. 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki na lata 2024-

2029 wraz z prognozą kwoty długu i spłat zobowiązań na lata 2024-2041. 

– stanowi załącznik nr 89 do protokołu. 

 

Ad pkt. 29 

Sprawozdania z działalności Komisji Rady Miejskiej w Suwałkach za okres VIII 

kadencji 2018 – 2024. 

– Sprawozdanie Komisji Ekologii, Kultury, Sportu i Turystyki – stanowi załącznik nr 90  

do protokołu. 

– Sprawozdanie Komisji Oświaty i Wychowania  – stanowi załącznik nr 91 do protokołu. 

– Sprawozdanie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  – stanowi załącznik nr 92 

do protokołu. 

– Sprawozdanie Komisji Strategii i Rozwoju Gospodarczego  – stanowi załącznik nr 93 do 

protokołu. 

– Sprawozdanie Komisji Finansowo-Budżetowej – stanowi załącznik nr 94 do protokołu. 

– Sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – stanowi załącznik nr 95 do protokołu. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 48 

ust. 3 Statutu Miasta Suwałk przed zakończeniem kadencji Rady komisje przedstawiają na 

sesji sprawozdania ze swojej działalności. Dodał, że materiał został przyjęty przez 

poszczególne Komisje Rady Miejskiej oraz został wszystkim radnym dostarczony w 

materiałach sesyjnych. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono wobec czego, Sprawozdania z działalności Komisji Rady 

Miejskiej w Suwałkach za okres VIII kadencji 2018 – 2024, zostały przyjęte. 

 

Ad pkt. 30 

Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Suwałkach za okres 

VIII kadencji 2018 – 2024. 

– Sprawozdanie stanowi załącznik nr 96 do protokołu. 
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Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że zgodnie z § 48 

ust. 3 Statutu Miasta Suwałk przed zakończeniem kadencji Rady komisje przedstawiają na 

sesji sprawozdania ze swojej działalności. Dodał, że materiał został przyjęty przez Komisję 

Rewizyjną Rady Miejskiej oraz został wszystkim radnym dostarczony w materiałach 

sesyjnych. 

 

Uwag i pytań nie wniesiono wobec czego, Sprawozdanie z działalności Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Suwałkach za okres VIII kadencji 2018 – 2024, zostało przyjęte 

 

Ad pkt. 31 

Informacje i odpowiedzi Prezydenta Miasta Suwałk.  

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk odniósł się do kwestii obrony cywilnej, o co 

pytał radny Kamil Klimek. Prezydent Miasta zaznaczył, że dobrze byłoby, aby polski 

parlament przyjął stosowną ustawę i określił kompetencje i zadania samorządu czy innych 

jednostek w tym zakresie.  

Powiedział, że po wybuchu wojny na Ukrainie został w mieście zaktualizowany wykaz 

obiektów ochronnych. To samo zrobiła też Państwowa Straż Pożarna. Efektem tego jest 

aplikacja schrony, która funkcjonuje na stronie internetowej PSP.   

Następnie powiedział, że jest plan ewakuacji ludności cywilnej, który przewiduje miejsce 

gromadzenia ludności w  kilku miejscach. Wspomniał o systemie syren alarmowych, który 

został przetestowany w ubiegłym roku.  

Dodał też, że na dzień dzisiejszy nie ma przepisów, które określają, jak powinno wyglądać 

miejsce tymczasowego schronienia a jak powinien wyglądać schron i jakie warunki 

techniczne te obiekty powinny spełniać. Podkreślił, że w tej chwili, jak są wydawane 

pozwolenia na budowę obiektów użyteczności publicznej jak np. SP nr 4 czy mediateka są 

wyznaczone miejsca tymczasowego schronienia. Po inwentaryzacji miejsc tymczasowego 

schronienia w mieści wynika, że jest ich tyle, ze są w stanie zaspokoić potrzeby mieszkańców 

w wysokości 62%. Podkreślił, że w przypadku ataku zbrojnego na pierwszym planie powinna 

być ewakuacja ludności. Dodał, że oczekuje na przepisy prawa w zakresie schronów. Prawo 

powinno też regulować czy jest to zadanie państwa czy samorządu i wskazywać źródło 

finansowania tego zadania. Powiedział, że zastanowi się i skonsultuje sprawę opracowania 

broszury informacyjnej dla mieszkańców w tym zakresie.  

Prezydent Miasta podkreślił, że odrębną rzeczą jest plan zarządzania kryzysowego i 

funkcjonowania miasta na wypadek działań krytycznych. Dodał, że od czasu do czasu sprawa 

ta jest analizowana na miejskim zespole zarządzania kryzysowego. Najbliższe posiedzenie 

przewidziane jest w maju i ten temat zostanie poruszony.  

Wspomniał, że w mieście jest również zapas tabletek z jodem, które mogą być 

rozdysponowane w razie potrzeby. Powiedział również, że w zeszłym roku odbyło się 

ćwiczenie rozkładania szpitala polowego na potrzeby obronności.   

Czesław Renkiewicz podkreślił, że został wzmocniony pion zarządzania kryzysowego w 

Urzędzie i zatrudniono byłych pracowników służb mundurowych, którzy biorą udział w 

różnych szkoleniach m.in. tych organizowanych przez Akademię Obrony Narodowej.  
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Powiedział również, że niepokój mieszkańców wynika głównie z tego, co dzieje się w 

przestrzeni medialnej w m.in. w kontekście Przesmyku Suwalskiego.  

 

Następnie Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odniósł się do tematu nadania nazwy 

ulicy Suwlaczan. Więźniów obozów koncentracyjnych, o co prosił radny Jarosław 

Schabieński. Prezydent Miasta powiedział, że jak będą tworzone nowe ulice, nowa rada 

miejska zajmie się tą kwestią.  

 

Kolejno Czesław Renkiewicz odniósł się do kwestii poruszonej przez radnego Wojciecha 

Pająka dotyczącej wystąpienia do ministra obrony narodowej w sprawie pilotażu. 

Powiedział, że można to zrobić, ale najpierw muszą powstać przepisy w tym zakresie. 

Jeśli chodzi o propozycje, aby wystąpić z wnioskiem o ustanowienie cmentarza siedmiu 

wyznań, jako pomnika historii, podkreślił, że procedury w tej materii są jasne. 

Rozporządzenie wydaje Prezydent RP na wniosek ministra kultury i dziedzictwa narodowego, 

ale wniosek rozpatruje też Narodowy Instytut Dziedzictwa i są przepisy, które to wszystko 

regulują. Trzeba też wziąć pod uwagę, że obszar ten należy do parafii poszczególnych 

wyznań, nie do miasta.  

Jeśli chodzi o zwiększenie kwoty dotacji na zabytki, zwłaszcza drewnianych, Czesław 

Renkiewicz powiedział, że przyszła rada miejska zapewne zajmie się tym tematem. 

   

Następnie Czesław Renkiewicz odniósł się do prośby radnej Marioli Karpińskiej 

dotyczącej lepszej synchronizacji autobusów miejskich z pociągami, które dojeżdżają do 

miasta. Jak powiedział, Suwałki mają 19 połączeń z Białymstokiem, w tym 6 kolejowych i 13 

autobusowych. Dodał, że najsłabiej skomunikowany jest kierunek północny – Olsztyn i 

Gdańsk. Podkreślił, że trzeba zabiegać o jak największą liczbę połączeń zwłaszcza do PKS 

Nova, ponieważ prywatni przewoźnicy jeżdżą, jak mają klientów. Jeśli chodzi o 

synchronizację komunikacji miejskiej z przewoźnikami, to Miasto jako organizator 

komunikacji miejskiej w miarę możliwości technicznych dostosowuje przyjazdy i odjazdy 

autobusów miejskich w obu kierunkach do godzin odjazdów i przyjazdów pociągów. Mimo 

wszystko trzeba mieć na względzie, że często pociągi mają opóźnienia a spółki PKP 

zmieniają godziny przyjazdu i odjazdu pociągów. Dodał, że aby zaspokoić potrzeby 

pasażerów zostanie wprowadzona zmiana godziny przyjazdu i odjazdu linii nr 18, co 

spowoduje lepszą synchronizację połączeń. Zmianę tę będzie można wprowadzić 

najwcześniej 1 maja br.  

 

Kolejno Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta odniósł się do tematu poruszonego przez 

radnego Jacka Juszkiewicza dotyczącego skomunikowania Suwałk z Białymstokiem. 

Powiedział, że Miasto może apelować, prosić o zwiększenie połączeń, jednak Miasto nie 

realizuje połączeń na takich trasach. Miasto zajmuje się transportem miejskim i w tym 

zakresie na pewno potrzeby są większe niż posiadane możliwości finansowe.  

 

Następnie Czesław Renkiewicz poruszył temat zgłoszony przez radną Annę Ruszewską, 

dotyczący zagospodarowania terenów zielonych pod parkingi. Jak powiedział, obserwuje się 

taki kierunek działań, że mieszkańcy chcą mieć miejsce do parkowania bardzo blisko bloku. 
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Jest taki trend, że z budżetu obywatelskiego za miejskie pieniądze realizowane były parkingi 

na osiedlach deweloperskich. Dodał, że pojawiają się dylematy i rozterki pomiędzy potrzebą 

parkingów a terenami zielonymi. Takie kwestie trzeba też rozważać w kontekście projektów 

zgłaszanych do SBO.  

 

Kolejno Czesław Renkiewicz odniósł się do wypowiedzi radnego Jarosława 

Kowalewskiego dotyczącej WOT. Jak powiedział, na dzień dzisiejszy nie ma wiedzy, ilu 

pracowników szeroko rozumianego miasta jest w WOT. Powiedział, że takie dane zostaną 

zebrane, aby mieć pełną wiedzę w tym temacie. Jeśli chodzi o docenianie tych pracowników 

powiedział, że przepisy tego nie przewidują a żołnierze otrzymują rekompensatę.  

 

Jeśli chodzi o pytanie zadane przez radnego Karola Korneluka dotyczące pomnika 

Aleksandry Piłsudskiej Prezydent Miasta powiedział, że nie ma źródła finansowania tego 

pomnika. Autor wykonał zlecenie, ale nie otrzymał za nie zapłaty. Uchwała podjęta przez 

Radę Miejską obowiązuje. Miasto próbowało pozyskać środki z ministerstwa kultury i 

dziedzictwa narodowego, ale bezskutecznie. Związek Piłsudczyków również taki wniosek 

składał, ale podobnie bezskutecznie. Dodał, że do tematu trzeba będzie wrócić. Jest to zadanie 

i wyzwanie dla nowych władz miasta, aby ten temat załatwić.  

Kolejno odniósł się do wypowiedzi radnego Jacka Roszkowskiego dotyczącej melodii 

„Roty” jako hejnału Suwałk. Podkreślił, że zarówno hymn, jak i hejnał miasta jest 

ustanowiony uchwałą Rady Miejskiej, więc można podjąć inicjatywę, aby tę uchwałę 

zmienić.  

 

Następnie odniósł się do kwestii poruszonej przez radnego Kamila Lauryna dotyczącej 

Polskiego Ładu i realizacji trzech ulic w mieście – Powstańców Wielkopolskich,  Reymonta i 

Piaskowej. Przedstawił pokrótce na jakim etapie jest realizacja każdej z tych inwestycji.  

 

Roman Rynkowski – Zastępca Prezydenta Miasta odniósł się do kwestii poruszonej przez 

radnego Adama Ołowniuka dotyczącej finansowania sportu dzieci i młodzieży. 

Przypomniał, że przyznanie dodatkowych środków ma się odbywać w miarę posiadanych 

środków i – jak zaznaczył – była o tym mowa od początku tych rozmów. Dodał, że pierwsza 

transza w wysokości 10 tys. zł została już przekazana. W tej chwili kluby mają czas na 

złożenie wniosków do ogólnopolskiego programu, gdzie nabór już się rozpoczął i potrwa do 

30 kwietnia. Wówczas Miasto będzie też miało obraz tego, jak wygląda miejski budżet po 

pierwszym kwartale i czym może ewentualnie dysponować w zakresie środków na sport.  

 

Następnie Roman Rynkowski odniósł się do wypowiedzi radnego Marka Zborowskiego-

Weychmana. Jeśli chodzi o dostęp do boisk w czasie przerwy świątecznej powiedział, że 

właśnie rano zostały wysłane pisma do dyrektorów szkół w kwestii zapewnienia dostępu do 

boisk podczas przerwy świątecznej.  

Jeśli chodzi o nabór do przedszkoli, Roman Rynkowski powiedział, że w tej chwili ponad 50 

dzieci na razie nie zostały przyjęte do przedszkoli, ale jest 59 wolnych miejsc, więc w 

najbliższym czasie rodzice otrzymają odpowiednią informację w tym temacie. Jeśli chodzi o 

żłobek, nabór odbywa się w systemie ciągłym. Na liście oczekujących jest 266 dzieci, więc 
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zapotrzebowanie jest duże. W czerwcu zostanie opublikowana lista dzieci przyjętych i wtedy 

będzie wiadomo, jak to wygląda.    

Kolejno powiedział, że jeśli chodzi o szkoły ponadpodstawowe to sprawa jest trudna, ale 

opanowana, ponieważ na ten rok przygotowania zostały już dawno poczynione, aby tych 

zwolnień nie było.  

Jeśli chodzi o wdrożenie podwyżek dla nauczycieli Roman Rynkowski zaznaczył, że nie było 

to łatwe. Przedstawił pokrótce harmonogram wypłat. 

 

Waldemar Borysewicz – Dyrektor Ośrodka Sportu i Rekreacji w Suwałkach odniósł się do 

tematu kąpielisk. Jak powiedział, na chwilę obecną na pewno otwarte będzie kąpielisko nad 

Zalewem Arkadia w lipcu i sierpniu. Jeśli chodzi o kąpielisko w miejscowości Krzywe, już 

rok temu zostało rozwiązane porozumienie między Miastem a Gminą Suwałki i Wigierskim 

Parkiem Narodowym ze względu na niemożliwość zapewnienia opieki ratowniczej.  

Jeśli chodzi o Stary Folwark, Waldemar Borysewicz powiedział, że sytuacja wygląda 

podobnie i również jest problem z zapewnieniem opieki ratowniczej.  

 

Ad pkt. 32 

Zakończenie obrad sesji Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Zdzisław Przełomiec – Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że jest to być może 

ostatnie posiedzenie VIII kadencji Rady Miejskiej, jednak kadencja ustaje 30 kwietnia, więc 

jest jeszcze prawdopodobieństwo, że zajdzie potrzeba zwołania sesji.  

Następnie przedstawił krótką statystykę dotyczącą VIII kadencji Rady Miejskiej oraz 

poinformował, że będzie ona dostępna na stronie BIP Urzędu Miejskiego.  

Następnie Zdzisław Przełomiec złożył życzenia świąteczne. 

 

Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta podziękował za współpracę, wszelkie wnioski i 

uwagi, które były zgłaszane. Podkreślił, że pomimo różnicy zdań w różnych tematach to, to 

co powinno łączyć wszystkich to dobro miasta. Osobom, które biorą udział w wyborach 

życzył powodzenia. Podziękował też za pracę podczas całej kadencji osobom, które nie 

zdecydowały się kandydować.  

Złożył również życzenia świąteczne.  

 

Kończąc LXVIII sesję Rady Miejskiej Zdzisław Przełomiec podziękował gościom, 

Prezydentom oraz radnym za uczestnictwo i aktywny udział, po czym zamknął obrady Rady 

Miejskiej.  

 

Na tym protokół zakończono.      

 

 

Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Zdzisław Przełomiec 
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Protokół sporządziła: Anna Przybycień 
 

Podinspektor w Biurze Rady Miejskiej  

Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


